
Lengyel filmnap Miskolcon 

Immár folyamatában XVI. alkalommal került megrendezésre a lengyel film ünnepe városunkban a 
CINE-MIS Nonprofit Kft. szakmai segítségével. 

November 08-án a Művészetek Háza Béke Art vetítőjében gyűltek össze az érdeklődök, akik teljesen 
megtöltötték a termet. Mivel „igazi” lengyel alkotást nem sikerült szerezni, a megyénkben készült idei 
anyagokat használtuk fel. Így először Bubenkó Gábor ”Szögliget-Szádvár-Derenk” című rövidfilmjei, 
majd Swiderski Anna „Lengyel szív” néven futó alkotása került bemutatásra. A rendezvényt Bárcziné 
Sowa Halina nyitotta meg, aki beszédében kitér Lengyelország nemzeti ünnepére - november 11-re, a 
Függetlenség napjára - hogy mit is jelentett ez akkor és most a lengyel népnek. 

Gábor filmjei a XVIII. század elején Derenkre települt lengyelek lakóhelyét és környezetét mutatja be. 
Ők a Szádvári uradalom területén laktak, dolgoztak, majd településük 1943-ban történt felszámolása 
után több család Szögligetre költözött. Jelenleg a vár és Derenk is romos állapotban van, így 
napjainkban a közeli község nagy szerepet vállal ezek megóvásában, rendezvényeinek 
lebonyolításában. A filmek elkészítését az Emberi Erőforrás Támogatáskezelő, az Országos- és a 
Szögligeti Lengyel Önkormányzat támogatta. Hogy mind szélesebb közönséghez jusson el lengyel- és 
angol feliratozás is készült hozzá. 

Anna elsőfilmes egyetemista, a Miskolci Egyetem antropológiai mesterkurzusán tanul. Lengyel 
felmenői vannak, s így kapta szakmai feladatként a Miskolci Lengyel Önkormányzat tevékenységének 
a bemutatását. Ennek érdekében már a film készítése előtt fél évvel együttműködtünk, meghívtuk őt 
rendezvényeinkre, hogy kellő mennyiségű anyaggal rendelkezzen a film elkészítéséhez. Ennek 
következtében az alkotás véleményem szerint mozgalmas, változatos lett. A beszélgetések alatti 
bevágások pedig azt erősítik meg a nézőben, hogy van lengyel élet Miskolcon, gyakoriak és sokszínűek 
a rendezvények. 

A vetítés előtt és után a Szögligeti Pávakör fellépése tette hangulatosabbá a rendezvényt. A bemutató 
után az intézmény kávézójában volt lehetőség az alkotóknak bővebben kifejteni motivációjukat, illetve 
válaszoltak az érdeklődők kérdéseire. 
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